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Protokół Nr III/24 

z  III  - nadzwyczajnej  sesji  Rady  Gminy  Powidz  odbytej  w   dniu 12 czerwca 2024 roku                                                          

o  godz.  830 w sali narad Urzędu Gminy Powidz  pod  przewodnictwem  radnej  Joanny Andrzejewskiej  -  

Przewodniczącej Rady Gminy Powidz. 

Uczestniczący w sesji  radni -  zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

Otwarcia sesji nadzwyczajnej dokonał i sesji przewodniczyła radna Joanna Andrzejewska – Przewodnicząca 

Rady Gminy Powidz. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że nadzwyczajna odbywa się w związku z wpłynięciem od Pana Wójta 

stosownego wniosku. Dodała, że treść tego wniosku jest dołączona do zawiadomienia o sesji.  

 

(Treść wniosku Wójta Gminy dot. zwołania sesji nadzwyczajnej oraz zawiadomienie o sesji stanowią                                                   

załącznik do niniejszego protokołu.) 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała zebranych i na podstawie listy stwierdziła, że w sesji uczestniczy                        

13 radnych  (w sesji nie uczestniczyli radni: Małgorzata Wilk i Marek Pietrowicz).  

 

W dalszej kolejności Przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad został podany  w zawiadomieniach                   

o sesji, który to porządek jest tożsamy z wnioskiem, w którym Wójt Gminy wniósł o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej. Z kolei Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi bądź propozycje zmiany porządku obrad. 

 

Propozycji zmian i uwag nie zgłoszono.  

 

Przyjęto jednogłośnie porządek obrad w następującym brzmieniu:  

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i ustalenie porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz; 

b) zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Powidz na 2024 rok. 

3. Zakończenie nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Powidz. 

_________________________________ 

Ad.  1.    Jak  wyżej. 

Ad.  2 .   Podjęcie uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz; 

 

Przewodnicząca Rada Gminy poprosiła o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Wójt zabierając głos powiedział, że odniesie się też do zmian w budżecie, które mają wpływ  na Wieloletnią 

Prognozę Finansową. Wskazał, że jeżeli chodzi o stronę dochodową to przede wszystkim w budżecie 

umieszcza się środki związane z dotacją wyborczą na transport. Umieszcza się również środki związane                            

z reklamą podczas planowanych Dni Powidza, a także zwrot z budżetu państwa części funduszu sołeckiego. 

Wójt poinformował, że jeżeli chodzi o stronę wydatkową, to jest to generalnie doprowadzenie do bieżącego 

wykonania i do potrzeb wynikających z przepisów prawa, zabezpieczenie tych wydatków, jeżeli chodzi 

chociażby o wykonanie ekspertyzy dotyczącej analizy ryzyka ujęcia wody. Dodał, że to wynika też z ustaw 

Prawa wodnego, że takie analizy trzeba wykonać. Wójt zaznaczył, że istotną rzeczą, którą umieszcza się                          

w budżecie, jest nowe zadanie inwestycyjne - Modernizacja sieci wodociągowej w obrębie ulicy 29 Grudnia 
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w Powidzu, a więc na tym odcinku, który jest objęty pracami budowlanymi, od Rynku do skrzyżowania z ulicą 

Kazimierza Jagiellończyka, czyli tam, gdzie ten wodociąg jest w złym stanie. Wójt powiedział, że jeżeli tego 

odcinka teraz się nie wykona, przed tymi pracami, to będzie trudność przez parę kolejnych lat, bo jest okres 

gwarancji. Dodał, że w przypadku wystąpienia awarii będzie sytuacja trudna, bo będzie trzeba nowe 

nawierzchnie zniszczyć. Żeby uniknąć takich sytuacji, jak wskazał, musimy ponieść ten wydatek niezwłocznie. 

Wójt doprecyzował, że dotyczy to tego odcinka, który jest objęty pracami budowlanymi i dodał, że aktualnie 

te prace budowlane trwają w tempie mniejszym lub jeszcze mniejszym na różnych odcinkach. Powiedział,                     

że Powiat reprezentowany przez Powiatowy Zarząd Dróg, zawarł aneks z wykonawcą, którym przedłużył 

termin realizacji tego zadania do 7 października 2024 roku. Wójt wskazał, że żeby też zrealizować to zadanie 

związane z wodociągiem, które jest priorytetowe, a żeby też nie generować długu Gminy, na chwilę obecną 

likwidowane jest zadanie związane z dokumentacją projektową dróg na terenie Gminy Powidz, żeby                                          

te 150 000 zł, które było przeznaczone na to zadanie, przenieść na tę kwotę ponad 300 000 zł zabezpieczoną 

na wodociąg. Wójt zaznaczał, że do tego zadania będziemy chcieli wrócić przy najbliższej możliwej okazji                       

i się z niego nie wycofujemy. Podkreślił, że jest to taka sytuacja pilna i dlatego tym się posiłkujemy. Dodał,                

że mamy też kwotę oszczędności, taką jeszcze niewykorzystaną, 130 000 zł na wymianę stolarki okiennej, 

drzwiowej w budynku ośrodka zdrowia i jest to kwota w ramach środków, które Gmina musi wydać na 

efektywność energetyczną. Wskazał, że na chwilę obecną te środki również ściągamy. Wójt wspomniał, że te 

okna miały być w pierwszej kolejności wymienione i wykonawca, który był wybrany po analizie sposobu 

montażu tych okien, wycofał się, więc ta umowa koniec końców nie została na to zawarta. Powiedział, że jest 

to też zadanie, temat, który po prostu przekładamy w czasie, bo to jest 115% z dodatkowych środków, prawie 

3 000 000 zł, które w 2022 roku Gmina Powidz otrzymała z budżetu państwa i tam była zasada, że 15% musi 

być wydane na efektywność energetyczną. Z tych środków wykonano już fotowoltaikę na stacjach uzdatniania 

wody w Powidzu i w Anastazewie. Też chcieliśmy właśnie  zająć się tym budynkiem, ale te środki musimy 

zgodnie z ustawą, wydać do 2027 roku, żeby je prawidłowo rozliczyć, więc Gmina ma tu czas. Dodał, że tak 

samo w WPF-ie też ta zmiana już jest widoczna, że przesuwamy realizację tego zadania do 2026 roku. Z kolei 

Wójt poinformował, że w budżecie wprowadzamy też dotacje jeżeli chodzi o plany miejscowe, środki 

dochodowe w ramach indywidualnego wniosku, ale też wydatkowe na sporządzenie miejscowego planu. 

Wskazał również, że te środki, które były związane z reklamą podczas Dni Powidza też umieszczane są w 

odpowiednich działach wydatkowych klasyfikacji budżetowej do realizacji. Dalej Wójt powiedział, że zmienia 

się też podział jakby deficytu, a to wynika też ze wskazania Regionalnej Izby Obrachunkowej i z konieczności 

ujęcia środków tego programu „Live after coal” zgodnie ze wskazaniem Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Wójt zaznaczył, że nie powoduje tutaj to zwiększenia deficytu budżetu Gminy Powidz.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr III/16/24 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz 

została podjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu (w głosowaniu brało udział 11 

radnych - w głosowaniu nie brali udziału radni nieobecni na całości sesji: Marek Pietrowicz oraz Małgorzata 

Wilk oraz radni, którzy opuścili część sesji - od godz. 8.35, w związku z alarmem OSP- radna Milena 

Miczyńska oraz radny Michał Nawrocki). 

 

b) zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Powidz na 2024 rok; 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że przedmiotowy projekt uchwały rozpatrzony był w punkcie 

poprzednim.  
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Głos w dyskusji, którą otworzyła Przewodnicząca Rady, głos zabrała radna Joanna Pospiech, która powiedziała, 

że chciałaby żeby Pan Wójt zdementował plotki i wskazała, że w Powidzu są takie plotki, że radni się 

sprzeciwiają budowie gazu na ulicy 29 Grudnia. Dodała, że radni chcą podjąć wszelkie kroki, żeby ten gaz był. 

Radna poprosiła Wójta, żeby powiedział o tym, że to nie wina radnych. 

 

Wójt odpowiedział, że pierwsza rzecz jest taka, że tak samo jak o wodociąg, Gmina bardzo usilnie starała się, 

żeby nitkę gazociągu chociażby na tym newralgicznym odcinku gestor sieci gazowej, czyli Polska Spółka 

Gazownictwa, zrealizowała, z tego samego powodu, o których wspomniał mówiąc o wodociągu. Wójt wskazał, 

że wstępne informacje były takie, że ta sieć znajduje się w planie inwestycyjnym Spółki na ten rok i na rok 

kolejny. Zresztą Spółka realizowała dokumentację projektową na drugi etap gazyfikacji Powidza, otrzymała 

pozwolenie na budowę. Po czym parę tygodni temu okazało się, że Spółka stwierdziła, że analizy ekonomiczne 

realizacji tej sieci, wskazują, że jest ona nieuzasadniona i ta inwestycja na chwilę obecną, na dzień dzisiejszy, 

nie będzie realizowana. Wójt dodał, że to nawet nie chodzi o liczbę przyłączy, złożonych wniosków, jak 

wynika ze spotkania z Dyrektorem w Polskiej Spółce Gazownictwa, w którym uczestniczył, tylko też chodzi 

o liczbę działek w ogóle, które są przy planowanej sieci. Powiedział, że to jest po prostu tak liczone, w jakiś 

sposób korygowane, że wiadomo, że nie wszyscy się przyłączą, i są też jakieś nowe wytyczne, nowe wskaźniki, 

które mówią, czy inwestycja się opłaca, czy nie. Powiedział, że te analizy spowodowały, że Polska Spółka 

Gazownictwa do tej inwestycji się nie przymierza na chwilę obecną - niestety. Wójt dodał, że co do gazyfikacji 

to już parę lat temu był taki krok, że na przykład obniżona była opłata za zajęcie pasa drogowego znacząco do 

inwestycji gazowych, żeby też ułatwić realizację tejże inwestycji. Więc tutaj na pewno żadnych negatywnych 

działań ze strony Gminy, co do gazu nie było, wręcz przeciwnie, zarówno tutaj Państwo Radni, jak i Urząd 

zabiegał u gestora sieci o realizację tej inwestycji. Dopowiedział, że jest możliwość jakby zastępczego 

wykonania tej sieci przez Gminę, ale to są też koszty znaczące i kwestia czasu, co powoduje, że Gmina nie 

jest w stanie się tego podjąć, mając swoje inwestycje, swoje zadania własne na barkach. 

 

(o godz. 8.40 na salę obrad powróciła radna Milena Miczyńska) 

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr III/17/24 uchwałę budżetową Gminy Powidz na 2024 rok została podjęta jednogłośnie i  stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu (w głosowaniu brało udział 12 radnych - w głosowaniu nie brali udziału 

radni nieobecni na całości sesji: Marek Pietrowicz oraz Małgorzata Wilk oraz radny Michał Nawrocki, który 

opuścił część sesji w związku z alarmem OSP). 

 

Ad. 3. Wobec wyczerpania się porządku obrad III -  nadzwyczajnej sesji Rady Gminy  Powidz, 

Przewodnicząca Rady – radna Joanna Andrzejewska zamknęła obrady o godz.  8.45. 

 

 

Protokołowała:                                                                               Przewodnicząca Rady Gminy 

                                                                                                                             P o w i d z 

Monika Średzińska 

    Joanna Andrzejewska 

 

 


